
NaSl vinograHnifii obva
rovani nafveCfe šfioHc. 

mu, so zagnali krik po svojem časopisju 
in grozili z vsem mogočim, kako bodo za
godli radi zaplembe Sloveniji. 

Za ta židovski tamtani po listih se ni 
zmenil nobeden pameten Slovenec, ki zna, 
da ravno Slovenija dobiva iz Banata za 
gotov denar moko in mast, Banat pa n<j 
kupuje od Slovencev takorekoč ničesar. 
Poleg moke in masti pa so Banačani že 
leta preplavljali slovenski vinski trg z ne
verjetno cenim vinom, ki ne odgovarja 
zakonskim predpisom in raste po ravni
nah, katere so prikladne edino za pšenico 
in koruzo. 

Povrh so bili pridelovalni stroški bana
čana tako nizki, da so ga kupovali agentje 
pri producentih po 1 Din liter in so ga za 
dobiček 50 par pri litru na veliko uvažali 
v Slovenijo. Če je kupil v kakem večjem 
slovenskem mestu en gostilničar banaško 
žlobudro in jo je točil po 6—8 Din liter, 
so delavski sloji vreli k njemu. Da niso 
obnemogli pri nizki razprodaji banačana 
tudi drugi krčmarji, so ga morali tudi oni 
naročati in tako je cvetela trgovina z ži
dovsko vinsko robo na račun in zgubo 
naših vestnih vinogradnikov. 

Prejšnje JNS Kletarsko nadzorništvo je 
imelo glede banačana in dalmatinca po
vsem gluha ušesa. Poslušalo je pritožbe 
naših vinogradnikov, obljubljalo ostre ter 
po zakonu predpisane korake, storilo pa 
ni ves čas prav nič! 

Šele StojadinovičKoroščeva vlada je 
razgnala JNS ocenjevalno komisijo pri 
mariborski kontrolni postaji in je imeno
vala v" njo može, ki so si upali nastopiti 
proti uvažanju vin iz južnih krajev, ki ni
kakor ne odgovarjajo predpisom. 

Od omenjene zaplembe na mariborskem 
kolodvoru so že minuli trije meseci in od 
tedaj do danes ni bilo niti ene vinske po
šiljke iz Banata v Maribor. 

Zaloge banačana pri naših vinskih trgov
cih in krčmarjih so pošle, novega uvoza 
ni in tako naš vinogradnik že tri mesece 
lahko vnovčuje svoj lanski vinski pri
delek. 

Zaplemba banačana v Mariboru je rodila 

Čitateljem našega lista je sigurno še v 
živem spominu sporočilo, da je Kletarsko 
nadzorništvo v Mariboru začetkom aprila 
na mariborskem glavnem kolodvoru za
plenilo 60.000 litrov ali šest vagonov vina 
v cisternah in velikih sodih. Dva vagona 
sta bila iz Banata in štirje iz Dalmacije. 
Zaplenjeno vino ni bilo do danes prodano 
vinskim prekupcem v razprodajo po naših 
slovenskih krajih, ampak čaka na razsod
bo sodišča^ 

Kakor hitro m v Banatu zvedeli tamoš
nji bogati židje, kaka usoda Je zadela njih 
slabo ter ceno vino, ki je do tedaj delalo! 
ogromno konkurenco našemu slovenske



še to dobro, da so jo začeli odobravati 
tudi oni banaški vinogradniki, ki imajo 
svoje vinograde v hribovitem svetu kakor 
pri nas na Slovenskem. Tudi ti, ki pride
lujejo res dobra vina, izjavljajo, da jim je 
do koraka mariborskega Kletarskega nad
zorništva delal ničvredni ravninski bana
čan nevzdržno konkurenco. 

Res pravi banaški vinogradniki delajo 
z vsemi močmi na to, da bi se njihovim 
veleposestniškim in židovskim ravninskim 

tovarišem sploh prepovedalo, da gojijo 
trto in spravljajo v promet ceno in slabo 
vinsko robo. Po časopisju razglašajo, da 
se bo vlada odločila za to, da bo nižinski 
banačan dovoljen samo za predelavo v 
žganje. 

Mariborskemu KJetarskemu nadzorni
štvu in članom ocenjevalne komisije gre 
zasluga, da so preprečili nadaljni uvoz ba
naške vinske brozge, ki je že zabijala žreb
lje v krsto za naše vinogradništvo. 


